



RURAL DEVELOPMENT

Commission publishes a long-term vision for rural areas

The European Commission has put forward a long-term vision for the EU's rural areas, identifying the challenges and concerns that they are facing, as well as highlighting some of the opportunities that are available to these regions.

[Read more >>](#)

Latest news from the website

[European Innovation Scoreboard 2021 >>](#)

[European platform to combat homelessness >>](#)

[Creative Europe: Calls to support the culture and creative sectors >>](#)

[Action plan for European inland waterway transport >>](#)

[VAT: new e-commerce rules in the EU >>](#)

[First statistics on accommodation booked via platforms >>](#)

[British musicians urged to lobby the EU to get visa free travel >>](#)

[Two new European Citizens' Initiatives >>](#)

[#EURegionsWeek side events call for applications is open >>](#)

[Global tax deal: Ireland and Hungary stay out >>](#)

[Eastern Partnership: a renewed agenda for recovery >>](#)



WHAT'S NEW AT AEIDL?

‘Aree Interne’: a renewed Italian approach to local development

On Tuesday 6 July, AEIDL is hosting an online seminar with Michel Laine, a pioneer of the local development LEADER approach.

[Read more >>](#)

Other news

ACCOUNTING FOR ECOSYSTEMS AND THEIR SERVICES

A new **report** summarises key results of the **INCA project**, which delivered an **integrated system of ecosystem accounts** for the EU. Intended for a **broad audience**, the report shows how **ecosystems** and their **services** support our **society**, what **changes** took place in the EU in the past couple of decades and how all this can be **measured** in a standardised and comparable way.

[Read more >>](#)

RURAL SOCIAL ECONOMY

The latest edition of the *EU Rural Review* explores the **main features** of the **social economy**, highlighting its **relevance for European rural areas** and **European policy objectives** (including the EU Green Deal, the European Pillar of Social Rights and the Digital Agenda for Europe).

[Read more >>](#)

SUPPORTING TRANSITIONS WITH COHESION POLICY

This **toolkit** is primarily aimed at **managing authorities** at the national and regional level. It consists of a **set of instruments** and questions to **guide a strategic reflection** and to help use the new **cohesion policy** to leverage **change oriented towards transitions**, and create an overall **framework** which is sufficiently **flexible** to accommodate **local strategies, actions and conditions**.

[Read more >>](#)

AEIDL FLASH IS TAKING A HOLIDAY

AEIDL Flash will be back in September. We wish you a great summer.

[AEIDL Flash >>](#)

AEIDL Flash

The purpose of our fortnightly electronic newsletter, *AEIDL Flash*, is to draw attention to the news on our website. These news items from different sources are selected for the interest they may have for local development in Europe.

Under the General Data Protection Regulation (GDPR), AEIDL guarantees the confidentiality and security of your personal data. These only include your name, first name and email address, and are only used for sending the *AEIDL Flash* and related dissemination statistics. You can consult and modify this data at any time. For more information, contact us at privacy@aeidl.eu.

If you do not wish to receive this publication in the future, please send an email to flash@aeidl.eu.



ASSOCIATION EUROPÉENNE POUR L'INFORMATION SUR LE DÉVELOPPEMENT LOCAL asbl

02 JUILLET / JULY 2021



DÉVELOPPEMENT RURAL

La Commission publie sa vision à long terme pour les zones rurales

La Commission européenne vient de présenter une vision à long terme pour les zones rurales, qui recense les défis et problèmes auxquels elles sont confrontées, tout en mettant en avant certaines possibilités prometteuses qui s'offrent à elles.

[Lire plus >>](#)

Dernières nouvelles sur le site

[Tableau de bord européen de l'innovation 2021 >>](#)

[Plateforme européenne de lutte contre le sans-abrisme >>](#)

[Europe créative: Appels à propositions Culture et Création >>](#)

[Plan d'action pour le transport fluvial >>](#)

[TVA: nouvelles règles pour le commerce électronique >>](#)

[Premières statistiques sur les hébergements réservés par plateformes >>](#)

[Les musiciens britanniques invités à faire pression pour obtenir l'exemption de visa >>](#)

[Deux nouvelles initiatives citoyennes européennes >>](#)

[#EURegionsWeek: l'appel pour les événements parallèles est ouvert >>](#)

[Accord mondial sur la fiscalité: Irlande et Hongrie restent en retrait >>](#)

[Partenariat oriental: un programme renouvelé pour la reprise >>](#)



QUOI DE NEUF À L'AEIDL ?

«Aree Interne»: une approche renouvelée du développement local

Le mardi 6 juillet, l'AEIDL organise une conférence en ligne avec Michel Laine, pionnier de l'approche LEADER du développement local.

[Lire plus >>](#)

Autres nouvelles

COMPTABILISER LES ÉCOSYSTÈMES ET LEURS SERVICES

Le **projet INCA**, qui a mis en place un **système intégré de comptes écosystémiques** pour l'UE, vient de publier un **rapport** destiné à un large public qui montre comment les **écosystèmes** et leurs **services** bénéficient à la **société**, quels sont les **changements** intervenus au cours des dernières décennies et comment tout cela peut être **mesuré** de manière standardisée et comparable.

[Lire plus >>](#)

L'ÉCONOMIE SOCIALE RURALE

La nouvelle édition de la revue **EU Rural Review** explore les principaux **caractéristiques** et **atouts** de l'**économie sociale** pour les **zones rurales** et les **objectifs politiques européens** (notamment le pacte vert, le pilier européen des

droits sociaux et la stratégie numérique de l'UE).

[Lire plus >>](#)

TRANSITION ET POLITIQUE DE COHÉSION

Cette **boîte à outils** destinée en premier lieu aux **autorités de gestion** aux échelons national et régional comprend une **série d'instruments** et de questions visant à **orienter la nouvelle politique de cohésion** pour susciter un **changement axé sur les transitions** et créer un **cadre global** suffisamment **souple** pour tenir compte des **stratégies, actions et conditions locales**.

[Lire plus >>](#)

AEIDL FLASH PREND DES VACANCES

AEIDL Flash vous reviendra en septembre. **Passez un bel été!**

[AEIDL Flash >>](#)

AEIDL Flash

La fonction de notre lettre électronique bimensuelle *AEIDL Flash*, est d'attirer l'attention sur les nouvelles publiées sur notre site. Ces nouvelles sont sélectionnées à partir de différentes sources, en fonction de l'intérêt qu'elles peuvent présenter pour le développement local en Europe.

En vertu du Règlement général sur la protection des données (RGPD), l'AEIDL garantit la confidentialité et la sécurité de vos données personnelles. Celles-ci ne comportent que vos nom, prénom et adresse courriel. Elles ne sont utilisées que pour l'envoi d'*AEIDL Flash*, et les statistiques de diffusion y afférant. Pour en savoir plus, contactez-nous à l'adresse privacy@aeidl.eu. Vous pouvez à tout moment consulter et modifier ces données.

Si vous ne souhaitez plus recevoir cette publication à l'avenir, il vous suffit d'envoyer un courriel à flash@aeidl.eu.

